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Navrhuje opatření, která zlepší podmínky pro využití dřeva zejména ve stavebnictví, motivační nástroje 
pro budování dřevostaveb, častější využití dřeva při veřejných stavbách a předpokládá i zvážení daňových 
úlev pro užívání budov ze dřeva.

„V Surovinové politice se zabýváme také zachováním lesa. To můžeme pozitivně ovlivnit například omezením 
množstvím odebírané biomasy pro energetické účely a naopak více využívat odpadní recyklované dřevo. Chceme 
zachovat průměrnou těžbu jako před kůrovcovou kalamitou, a přitom nesnižovat rozlohu lesů. Přírůstek dřeva 
v českých lesích je vyšší než jeho současná spotřeba,“ uvedl ministr Výborný.

V historickém srovnání celková plocha lesů v ČR i přes nedávnou kůrovcovou kalamitu roste. V roce 
2022 bylo zalesněno 2,68 milionu hektarů, v roce 2000 přibližně 2,63 milionu hektarů, zatímco v roce 
1950 to bylo 2,51 milionu hektarů.

„Dřevostavby budou hrát ve stavebnictví čím dál větší roli nejen díky rychlosti výstavby, ale také díky dobré 
energetické náročnosti,“ řekl ministr průmyslu a obchodu Jozef Síkela (STAN) s tím, že při rozvoji vy-
užívání dřeva hraje klíčovou roli zavádění mezinárodních standardů do českého systému. „Ministerstvo 
podporuje práce na vytvoření normativních podmínek požární bezpečnosti pro větší využití dřeva ve 
stavebnictví, přičemž v nedávné době jsme již zavedli mezinárodní normy do českého systému. Společně 
se Surovinovou politikou pro dřevo se jedná se o opatření, která podporují rozvoj dřevostaveb u nás
a přispívají k modernímu a udržitelnému stavebnictví.“

Ke konkrétním cílům Strategie patří úprava norem ve stavebnictví, které umožní jednodušší způsobem 
stavět dřevostavby až do výšky 22,5 metru, využití minimálního podílu dřeva při výstavbě budov u k tomu 
vhodných veřejných zakázek a dotační a daňová podpora výstavby energeticky pasivních dřevostaveb.
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